
Gemeentel ij ke commiss ie
voor ruimtelijke ordening Sint-Niklaas
Verslag vergadering

Datum: woensdag I december om 19 uur
Plaats: Teams
Aanwezig: - voorzitter: Jan Van Damme

- effectieve ledèn: Behiels Hanna, Bosteels Gaspar, Casier Bart, De Bruyn
Peggy, De Laet Jenny, De Vos Michel, Geldof Luc, Herregodts Kurt, Ooms
Marc, Schoenmaekers Ao, Van Kerkckhove Elke, Van Stappen Dirk,
Vercauteren José

- plaatsvelangers: Beck Jurgen, Vandenhende Lise
- secretaris: Barbara SmiE (verslag)
- externe deskundigen: Els De Deken (adviseur mobiliteit), Alexander

Maekelberg (Antea), Anton De Boeck (Antea)
- college: Wout De Meester (schepen)
- afuaardiging fractíes: /

Verontschuldigd: Verhofstede Esmeralda, Glenn Nicque, De Meersman Astrid, De Prins
Lieven

De voozitter venruelkomt de aanwezigen en opent de zitting om 19.07 uur. De agenda van
de avond wordt overlopen en vervolgens wordt overgegaan tot de behandeling van de
agendapunten.

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering (29-09-2021)

Het verslag Wordt goedgekeurd. Er zíjn geen opmerkingen.

2. Toelichting project Grote Markt

Els De Deken (inhoudelijk projectleider) geeft toelichting over het project Grote Markt.
De presentatie is terug te vinden bij de bestanden van deze vergadering op sharepoint
GECORO;

. Vanaf 1J2022 neemt ïom Speleman de taak van haar over.. Plangebied betreft een gebied van 4,5 ha groot (ovl plein - kop van de
Stationsstraat en Houtbriel - Grote Markt - Parklaan tot begin van het park).

. Op de Grote Markt is er een infopunt vooaien met dit nieuwe project als sluitstuk
van het participatiemoment Grote Markt.

o Transformatie
'o Gewerkt met open oproep van de Vlaams Bouwmeester
o Het project is getnitíeerd door het voorstel om een knip te voorzien in de

verkeerscirculatie op de Grote Markt.
o Zie kaartje : naast project Grote Markt is de stad ook bezig met andere

projecten die nieuwe kwaliteit in de stadskern moetên brengen zoals de



Winkelwandellus op maat van de bewoners/ bezoekers. Later volgt ook nog
het Regentieplein, Dalstraat en OLV plein als de vernieuwing van het. schouwburgplein en H. Heymanplein (waarvoor het RUP al is opgemaakt.)

o Op de Grote Markt is het de bedoeling dat de beleidsambities elkaar vinden
. BomenrUen. Grasplein : verkoeling en bufferingr Blauw - groene rand : berging regenwater en pompsysteem.

o Grote uidaging bij ontwerp Grote Markt was óm ervoor te zorgen dat de
ballonnen tijdens de Vredesfeesten nog steeds op de Grote Markt kunnen
opstijgen in diverse waves.

o Er komt 1 centrale rijlopen waar bussen, wagens (voot zover
bestemmingsverkeer) en fiets (tweerichtingen) de markt kunnen passeren.

o Ter hoogte van het Woord komteen kuil, een verzinking voor evementen iit
kleÍnere of intiemere setting,

o De donderdágse markt zal nog steeds kunnen plaatsvinden waarbij de vaste
marktkramers een centrale plaats behouden en waarbij de marktkramers die
pas op het einde weten als ze mogen komen, een plaats zullen kr'tjgen aan
de rand.

o Er wordt geen bushalteÍnfrastructuur voozien op de Grote Markt, maar aan

het begin van de Parklaan - Kokkelbeefistraat.

Vragen en suggestieronde :

Er wordt gesteld dat het curciaal is om de Grote Markt zo maximaal mogelijk te
gebruiken, maar toch blijft er in beperktere mate een barrière door het auto- en

busverkeer aanwezig. De knip is dus nodig. Els geeft aan dat uit een simulatie met
de knip het huidige verkeer tot 1/10 gereduceerd zou worden.
Er wordt aangegeven dat men in 1988 al met het idee rond liep om de knip op de
Grote Markt te realiseren. Het zou straf zijn, men spreekt grote bewondering uit
voor intiatief, als dit na meer dan 30 jaar nu wel zal gerealiseerd worden.
De schepen geeft aan dat in de vorige bestuursperiode het wijkcirculatieplan is

opgema,aK. Mên heeft de intentie om dit stapsgewijs in te voeren om zo meer
draagvlak te creëren dan in Gent waar het circulatieplan in zijh totaliteit in één keer
is ingevoerd. Men wenst niet te werk te gaan met het plaatsen van betonblokken
om het wijkcirculatieplan in te voeren. Men wenst meteen een sprong vooruit te
maken en meteen de publieke ruimte ook te herinrichten. Voorbeelden'zijn de
Lodewijk De Meesterstraat waar er bloembakken werden geplaatst om het verkeer
af te remmen, de winkelwandellus waar asverschuivingen en bomen de snelheid
doen afremmen. Dit wenst men ook toe te passen op de Grote Markt en meteen
ook de Grote Markt klimaatbestendig maken.
Op de vraag waarom de Grote Markt, na 15 jaar terug wordt heringericht, wordt
gesteld dat de Grote Markt moet gezien worden als de " woonkamer" van de stad.
Die moet gezellig zíjn. Als die woonkamer al 15 jaar ongezellig is, is het tijd om in te
grijpen om deze kwaliteitsvoller en gebruiksvriendelijker te maken.
Een bijkomende wens is om de bus te electrificeren om zo de hoge CO2 uitstoot die
er nog is door het busverkeer (600 bussen per dag) te doen verminderen.
Parking onder de Grote Markt zal enkel via het zuiden bereikbaar zijn, de Parklaan.
Indien de parking ook via het noorden bereikbaar zou'ziin, zou dit de
beleefbaar{reid van de Grote Markt verminderen en de barrièrewe*ing behouden of
versterken. De Parklaan zou geen overbelasting mogen kennen als men via een
omweg (lees Singel) naar de parking gaat. In dat kader is het wel gewenst te zoek
naar onderbenutte parkeerplaatsen in het noordelijk deel van de stad om daar de
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nood op te vangen, zoals vergroting van Schouwburgparking of gebruik makend
van parkings van scholen (OLV Presentatie met doorsteek richting Hofstraat) tijdens
het weekend. Op de vraag of de Parklaan ook wordt aangepakt, heringerÍcht, wordt
geantwoord dat dit een aandachtspunt is, doch dat dit niet meer voorzien is voor
deze bestuursperi.ode gezien de vele andere lopende opdrachten.
Tenslotte wordt de vraag gesteld in hoeverre (cfr voorgaande GECORO-zitting) er
een afstemming is tussen de herÍnrichting van de Grote Markt en de herinrichting
van het H. Heymanplein. Voor het laatste project was er eerst een planningsinitiatief
nodig, voor het eerste project niet. Voor de uítwerking van het H. Heymanplein is
nog geen ontwerpbureau aangèsteld, Het lijkt inderdaad wel gewenst om dezelfde
príncipes naar inrichting toe voor de Grote Markt ook mee te geven met de
ontwerpers voor het H. Heymanplein. Verder is er ook het masterplan publieke
ruimte waarin diverse zaken voor heel het stedelijk gebied al bepaald z'rjn om zo
unifórmiteit te creëren en die dus ook dienen gevolgd te worden voor zowel de
Grote Markt (" woonkamer') als het H. Heymanplein ("voorplaats"). Tenslotte zal er
ook gekeken worden in hoeverre bepaalde materialen kunnen hergebruikt worden,
rekening houdend met diverse factoren.

3. StaÉnota RUP Sportkringpark

Het procesverloop/ de opstart van het RUP Sportkringpark (startnota) wordt toegelicht
door het studiebureau Antea (Alexander Maekelberg). Een gelijkaardige presentatie is te
raadplegen op de website van stad Sint-Niklaas.

Het plangebied is beperK tot het gebied van het sportkríngpark (Pijkedreef- Modernadreef-
Watermolenstraat - Watermolendreef). De omliggende landbouwgebieden en bewoning in
het hele bouwblok wordt niet behandeld in dit RUP. Er zal een overgedimensioneerde
parking worden voorzien ter hoogte van het zwembad om ook een deel van de
parkeeftekorten in de omliggende straten ván de buurtbewoners op te vangen.
Het gedeelte landbouwgebied dat omgevormd dient te worden om er sportvelden en een
speelbos te kunnen realiseren is niet gelegen in HAG (herbevestigd agrarisch gebied).
Bovendien ligt het plangebied binnen het regionaalstedelijk gebied Sint-Niklaas.

Vraag en antwoord :

Er wordt gevraagd waarom er een onthaalplein nodig is. Dit wordt verantwoord in
de startnota waarbíj volgende elementen aan bod komen : onthaalplein, kiss & ride
(zwembad en naastgelegen school), hoppinpunt vooaien, opening creëren naar het
achterliggende sportkringpark en daardoor ook de zichtbaarheid op het park
vergroten, connectie met fietsroute langsheen de Molenbee( ... Aanvullend wordt
aangehaald dat het een uitgelezen kans is om daar oplaadhubs te voozien voor de
buuft. De horecafunctie zal niet verdwijnen maar opgenomen worden in het
zwembad. Het voorplein kan bovendien ook als ' centrum'fungeren in de buurt
daar aan de overkant van de straat ook reeds een aantal detailhandels2aken
aanwezig zijn. B'tjkomgnd wordt wel aandacht gevraagd voor de verkeersveiligheid
in de Watermolenstraát - Watermolendreef indien dit een hoppinpunt wordt met
belangrijke bushalte wordt maar ook een locatie waar veel fietsers passeren.
Op de vraag welk type zwembad zal voorzien worden, wordt aangegevèn dat er een
olympisch bad (50m) en instructiebad met bijkomende recreatieve zone zal worden
voorzien. Grootteorde van het zwembadcomplex zàl richting 100 x 100 m neigen,
doch gezien de toewijziging van de paftner nog niet gebeurd is, zal dit later
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duidelijker worden wat de footprint zal zijn. De toewijzing wordt op korte termijn
(begin 2A22') venruacht rekening houdend met het venryachtingspatroon om zomer
2024 het zwembad en bijhorend sportkringpark te fin-aliseren.
Antwoordend op de vraag of de fietsinfrastructuur overdekt zal zijn, wordt
geantwoord dat dit mee Ín de opdracht zit voor het zwembad.
In de rand wordt de vraag gesteld als er in het noorden van de stad een gratis
parking wordt voorzien. Schepen De Meester geeft aan dat in het mobiliteitsplan
het idee gelanceerd is om op de site van SVK, kant Westerplein, dit mogelijks te
voorzien. Verder zou er ook ter hoogËe van de nieuwe op te richten lÁB-school een
buuftpaiking worden voorzien, Een echte pendelparking is nog niet voorzien, een
item om over na te denken.
Op de vraag als de opmaak van een RUP wel nodig is, zijnde als het BPA niet kan
volstaan voor de ontwikkeling van het sportkringpark gezien kan afgeweken worden
van BPA's die ouder zijn dan 15 jaar, kan het volgende gesteld worden : het
realiseren van een speelbos in een landbouwzone is moeilijk om te verantwoorden
via de afirvijkingsmogelijkheid. Ook voor het voorplein is het gewenst een RUP op
te maken alhoewel dit mogelijks op te lossen is via de afiruijkingsmogelijkheid BPA'.

Reden is de problematiek van de eigendomssituatie om dit voorplein te realiseren.
Aan een RUP kan immers ín het kader van het algemeen belang een
onteigeningsplan gekoppeld worden.
Vanuit de landbouwsector wordt aangegeyen dat zij de visie voor het RUP

Sportkringpark respecteren. Ze zÍjn altijd vragende paftij geweest om duidelijkheid
te hebben in de intenties van de stad op vlak van ruimtelijke ontwikkeling. Voor dit
plangebied is de visie duidelijk. Men kan zich ook vindên dat de 2,5 ha

landbouwgrond die omringd wordt door recreatiegebied als het ware wordt "
opgekuist" in het kader van het gemeenschappelijk belang. De voorbije legislatuur
is er gesteld om in iedere groenê lob in het stedelijk gebied een buuftbos te
voozien. Een buurtbos betreft altijd een nieuwe aanplanting, vaak in voorheen
landbouwgebied, maar nog steeds dicht bij landbouwzone en ook dicht bij
bewoning. Het is van belang voldoende aandacht'te hebben voor de overgebleven
landbouwgronden o.a. naar lichten (voor gewassen) en zichten. Ook wordt er, net
als voor andere groene lobben in aanleg, aangehaald dat deze buurtbossen
ongewenste biodiversiteit te weeg brengen zoals een toename van o.a. kauwen en
kraaien die de gewassen op de omliggende velden aantasten. Het is gewenst om
hiervoor de nodige flankerende maatregelen te voorzien. Het is niet gemakkelijk om
hier op een duuaame. manier mee om te gaan. De schepen geeft aan dat
suggesties meer dan welkom zijn om met deze problematiek om te gaan.

Adviesr

Voor. het realiseren van het RUP Sportkringpark worden een aantal bezorgdheden geuit.

o mobiliteit:
. het vooaien van oplaadhubs bij het realiseren van grote projecten binnen de

stad. Volgens sommige leden zit dit reeds in de parkeerrichtlijnen, doch er
wordt gevraagd om eltra aandacht erop te vestigen.

. Aandacht voor de scheiden van de verkeersstromen (voetganger, fiets, auto,
bus) in het kader van de verkeersveiligheid voor iedereen.

o Landbouw:
. Aandacht voor de verstoring van de landbouwactiviteiten door bijkomende

aanwezigheid van vogels bij realiseren van bijkomende buurtbossen.
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Voorzien van de nodige flankerende maatregelen om de landbouwgewassen
te beschermen.

. Buurtplein:
. Vraag om van het buurtplein een centrumplein te maken. Een plein met

zekere kwaliteit en niet enkel een kiss en ride zone van de lijn, de school.r De buutt is zeer dens (zone ten zuiden) en niet meest welvarende buurt van
de stad, en kan dus een opwaardering wel gebruiken.

. Het is gewenst een centrumruimte te creëren en niet enkel een zichtas naar
het park.

Dit besluit werd genomen met algemene stemmen (16)

4, Varia

Op 27 januari 2A22 vindt. via teams een werkegsie plaats voor Beleidsplan Sint-Niklaas
met diverse adviesraden (GECORO, Stramien, landbouwraad) en dorpsràden. Dit is dus
geen GEC0ROvergadering an sich, waa"rdoor naast de effectieve leden ook de
plaatsveruangende leden uitgenodigd zullen worden, (de mail werd ondertussen reeds
verstuurd).
Gecoro apprecieert het dat zij reeds van bij de start van het proces betrokken worden
b'tj de opmaak van het beleidsplan; zijnde voor de opmaak van de conceptnota. De
vraag van de GECORO om dit ovêrleg uit te stellen om ffsiek te laten doorgaan zal
overgemaakt worden aan de coórdinator van het beleidsplan.
De volgende vergaderiyrg staat nog niet vast, verwacht wordt in het voorjaar 2A22.
Hopelijk kan deze terug ffsiek doorgaan , Zoja, kan gekeken worden als deze alsnog in
de Paterskerk kan doorgaan 3odat alle gecoro-leden ook kennis kunnen maken met dit
project ter plaatse.

De voozitter bedankt de aanwezigen en sluit de vergadering af om 21.30 uur.

Barbara Smitz
secretaris

me
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